

## MEMO / NOTE DE SERVICE

Information previously distributed / Information distribué auparavant



TO :	Environment Committee	
DESTINATAIRE :	Comité de l'environnement	
FROM :	Dixon Weir, General Manager Environmental Services Department	Contact : Tammy Rose, Manager, Drinking Water Services 613-580-2400, x23931 tammy.rose@ottawa.ca
EXPÉDITEUR :	Dixon Weir Directeur général Services environnementaux <a href="#">Click here to enter text.</a>	Personne ressource : Tammy Rose Gestionnaire Services de gestion de l'eau potable 613-580-2400, poste 23931 tammy.rose@ottawa.ca
DATE :	January 15, 2013 15 janvier 2013	
REF N <sup>o</sup> :	ACS2013-COS-ESD-0003	
SUBJECT :	<b>New Standard of Care for Councillors under Ontario's <i>Safe Drinking Water Act</i></b>	
OBJET :	<b>Nouvelle disposition législative sur le degré de diligence en vertu de la <i>Loi ayant trait à la salubrité de l'eau potable</i></b>	

### BACKGROUND

A technical briefing was provided to Councillors on December 14, 2012 explaining the coming into force of Section 19 of the *Safe Drinking Water Act* and its implications.

The attached presentation was delivered jointly by Dixon Weir, General Manager of Environmental Services, Tammy Rose, Manager of Drinking Water Services, and Rick O'Connor, City Clerk and Solicitor.

### DISCUSSION

Section 19 of the *Safe Drinking Water Act*, Statutory Standard of Care, came into force on December 31, 2012. This section of the *Act* expressly extends legal responsibility to people with decision-making authority over municipal drinking water systems, potentially including but not limited to members of municipal councils.

Following the briefing, Councillor McRae provided the attached memo to the Mayor and members of Council. For those Councillors unable to attend the briefing, copies of the presentation and the Ministry of the Environment's guide *Taking Care of Your Drinking Water: A Guide for Members of Municipal Council* were provided to their office. This guide is attached to this report.

Dixon Weir, P.Eng.  
General Manager  
Environmental Services Department

CC: Steve Kanellakos, Deputy City Manager, City Operations  
Nancy Schepers, Deputy City Manager, Planning and Infrastructure  
Rick O'Connor, City Clerk and Solicitor  
John Moser, General Manager, Planning and Growth Management  
Wayne Newell, General Manager, Infrastructure Services  
Dr. Isra Levy, Medical Officer of Health  
Siobhan Kearns, Manager, Environmental Health Protection & Outbreak Management, OPH

SUPPORTING DOCUMENTATION:

- 1 – Memo from Councillor McRae, Environment Committee Chair, dated December 14, 2012
- 2 – Technical Briefing Presentation to Councillors, December 14, 2012
- 3 – Taking Care of Your Water: A Guide for Members of Municipal Councils

## CONTEXTE

Le 14 décembre 2012, les conseillers ont assisté à une séance d'information technique sur l'entrée en vigueur et les répercussions de l'article 19 de la *Loi ayant trait à la salubrité de l'eau potable*.

La présentation ci-jointe a été donnée par Dixon Weir, directeur général des Services environnementaux, Tammy Rose, gestionnaire des Services de gestion de l'eau potable, et Rick O'Connor, greffier municipal et chef du contentieux.

## ANALYSE

L'article 19 de la *Loi ayant trait à la salubrité de l'eau potable* (Degré de diligence : réseau municipal d'eau potable) est entré en vigueur le 31 décembre 2012. En vertu de cet article, les personnes détenant un pouvoir décisionnel sur les réseaux d'eau potable de la Ville, y compris, entre autres, les membres des conseils municipaux, sont chargées explicitement d'une responsabilité légale.

Après la séance d'information, la conseillère McRae a envoyé la note de service ci-jointe au maire et aux membres du Conseil. De plus, une copie de la présentation et un exemplaire du guide du ministère de l'Environnement intitulé *Prendre soin de votre eau potable : Un guide destiné aux membres des conseils municipaux* (ci-joint) ont été remis aux bureaux des conseillers n'ayant pas pu assister à la séance.

Dixon Weir, ing.  
Directeur général  
Services environnementaux

c.c. Steve Kanellakos, directeur municipal adjoint, Opérations municipales  
Nancy Schepers, directrice municipale adjointe, Urbanisme et Infrastructure  
Rick O'Connor, greffier et chef du contentieux  
John Moser, directeur général, Urbanisme et Gestion de la croissance  
Wayne Newell, directeur général, Services d'infrastructure  
D'Isra Levy, médecin chef en santé publique  
Siobhan Kearns, gestionnaire, Environnement, Protection de la santé et Gestion des éclosions, Santé publique Ottawa

## DOCUMENTS PERTINENTS

- 1 – Note de service de la conseillère McRae, présidente du Comité de l'environnement, datée du 14 décembre 2012
- 2 – Séance d'information technique présentée aux conseillers le 14 décembre 2012
- 3 – *Prendre soin de votre eau potable : Un guide destiné aux membres des conseils municipaux*